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Annyira hozzászoktunk a villamos áram szolgáltatta 
lehetőségekhez, hogy észre sem vesszük a létét, csak 
akkor, ha nincs. 
Így volt ez Fülöpjakabon 2022. január 30-án vasárnap 
délután is, amikor cudar szélvihar kerekedett, és 
rongálta a mesterséges és természetes tereptárgyakat, 
nem kímélve egy ősöreg fenyőfát a falu szélén a főút 
mellett, és rádöntötte a villanyvezetékekre. A kábelek 
kitartottak egy darabig, de győzött a fa súlya és az 
intenzív széllökések; egyszer csak elpattantak a 
sodronyok, letörött a tartóoszlop teteje, és a fa 
merőlegesen rádőlt az Izsáki útra. A falu egy részén 
megszűnt az áramszolgáltatás, ezzel együtt sok helyen 
a fűtés is. Az MVM dolgozói csak hétfőn tudták 
kicserélni a betonoszlopot, új rakötni a vezetékeket, és 
visszaállítani a szolgáltatást, ami 17 óra körül meg is 
történt. 
A sztori vasárnap 13.40-kor indult, amikor Békési 
Zsolt körzeti rendőr jelezte, hogy a vihar rádöntött egy 
fát a vezetékre a 
Tüzép melletti 
házikónál, de a 
kábelek 
egyelőre 

kitartanak. Ö, és 
egy vele 
szolgálatban 
lévő polgárőr, 

Csík Zoli 
biztosítani 
fogják a 
helyszínt, és 
irányítják a 
forgalmat. 
Elmondta, hogy 
értesítette a 
tűzoltókat és az 
MVM-et is. 

/ 
/ 

/ 

Remélhetőleg hamar kiérnek. Kimentem a helyszínre, 
hogy fotókkal igazolva figyelmeztessem a lakosságot 
a veszélyre. Eközben megnéztem az épülő 

inkubátorházat is, és meglepődve tapasztaltam, hogy a 
tetejét megkezdte a szél. Azonnal szóltam Burján 
Szilárd ügyvezetőnek, aki értesítette a kivitelező 
céget. Ekkor már ifj. Németh István polgárőr is 
beszállt a forgalomirányításba. 15 .40-kor jelzés 
érkezett hozzám, hogy elszakadtak a vezetékek, kidőlt 

a fa, egy pillanatra ki is gyulladt, de hamar elfújta a 
szél a lángokat. A vezetékek szabadon lógtak, és 
valószínűleg még áram alatt voltak. Ismét a 
helyszínen találtam magam. Polyák Tibi (Virág u.) 
odajött, és felajánlotta a segítségét a fa 
összevágásában. Kértem, hogy addig várjunk, amíg 
az MVM nem áramtalanít. Közben váltásként beszállt 
a forgalomirányításba ifj. Rigó Imi és Kovács Zsolti 
polgárőr is. Fél szemmel láttam, hogy megérkeztek a 
kivitelező emberei, és próbáltak kármentesíteni az 
lnkubátorháznál. 
Többször körbejártam a falut, mert folyamatosan 
jöttek az észlelések telefonon, bár nagyon rossz volt a 
térerő. A Csuka-dűlőben is eltört egy villanyoszlop, 
illetve Lantos Edit tanyája mellett is. Sajnos csak 
annyit tudtam javasolni, hogy hívja mindenki a 112-t, 
és jelentsék a problémát. Próbáltam folyamatosan 
infókat közzétenni a neten, és érkezett is jó pár hívás 
és felajánlás a segítségnyújtásra. Úgy gondoltam, ha 
este 7-8 óráig nem tudjuk a fát letakarítani az útról, 
akkor éjszakára szervezek egy forgalomirányító 

polgárőr 

szolgálatot. 18.15-
kor jelzett Rigó 
Imi, hogy 
megérkeztek a 
villanyászok. Mire 
kiértem a 
helyszínre, már el 
is mentek, 
lekötötték az 
áramot, és egy 
összegyűlt lelkes 
csapat már a fa 

letermelésével 
foglalatoskodott. 

Közben két fő 

váltás érkezett a 
kecskeméti 

kapitányságról, 
így ők vették át a forgalomirányítást, és Békési Zsolti 
haza tudott menni. Csík Zolit Rigó Imi már korábban 
hazaszállította. A fa pillanatok alatt az árokban és a 
kerékpárúton találta magát. Nagy köszönet a 
munkában résztvevőknek: ifj. Rigó Imi, Kovács 
Zsolti (aki gépi segítséget is hozott), Polyák Tibi 
( l áncfűrész), Juhász Béla, Zsitva Erika és Bozsó 
Ádám (az ő házuknál dő lt ki a fa) , Dinnyés Antal és 
Dinnyés Imre. Remélem, nem hagytam ki senkit. 



Utólag hallottam, hogy Juhász Évi forró italt vitt ki a 
forgalomirányítóknak. Dinnyés Imi még hozott két 
behajtani ti los táblát, és kihelyeztük a kerékpárútra, 
hogy ne hajtsanak bele a köz lek~dők az oda deponált 
összevágott fenyőfába. 
Ismét iskolapéldája volt ez az összefogásnak, és 
nagyon köszönöm mindenki segítségét, segíteni 
akarását, kitartását! 
Hétfőn este visszatért az áram, és egy darabig 
(remélhetőleg) ismét nem vesszük észre a létét. :: 
Még egyszer hatalmas köszönet mindenkinek: Bodor 
Sándor polgármester 

Rendkívüli testületi ülés: január 26. 

Első két napirendi pontban a testület a Közös 
Önkormányzati Hivatal 2021-es költségvetésének 
módosítását, illetve a 2022-es költségvetését 
tárgyalta. 
Következő pont a polgármester fizetésének 
módosítása volt. Az előterjesztés szövege: 
„A polgármester megbízatásának időtartamára 

illetményre jogosult. Az illetményt a képviselő

testületnek összegszerűen kell megállapítania a 
törvény rendelkezéseinek megfelelően. A képviselő
testületnek nincs mérlegelési lehetősége. A 
polgármester illetményéről a képviselő-testület az 
alakuló ülésén döntött egyszerű többséggel hozott 
határozattal. 2022. január l-től módosult az ide 
vonatkozó törvényi rendelkezés. 
Ezen napirendet a képviselő-testület nyilvános ülésen 
tárgyalja, mivel a polgármester illetménye és egyéb 
juttatása közérdekű adat. 
A polgármester illetménye (501-1500 fő 

lakosságszámú település esetén) bruttó 650.000.-Ft. A 
költségtérítés összege a polgármester illetményének 
15 %-a, azaz 97.500.-Ft. 
A 912022.(1.14.) Korm.rendelet a polgármester 
illetménye és költségtérítése 2022. évi emelésének 
ellentételezése érdekében az 5000 fő lakos alatti 
települési önkormányzatok támogatásáról szól és 
kimondja, hogy az 501 - 1500 fő lakosú település 
önkormányzata 3.915.653 Ft összegű támogatásban 
részesül főállású polgármester esetén. Ez az összeg 
teljes egészében tartalmazza az illetmény emelés, 
járulék és a mef!emelt költsh!.térítés összeQét." 
Tisztelt Fülöpjakabiak! A következőket a 
tárgyilagosság végett szeretném közzétenni, nem 
pedig az öntömjénezés miatt. A költségtéritésem 
eddig ötvenezer forint körüli összeg volt, melyet 
megválasztásom óta visszautaltam az önkormányzat 
településfejlesztési számlájára. Ezentúl a megemelt 
összeget, vagyis havi százezer forintot fogok 
visszafizetni . A településfejlesztési számla az a hely, 
ahova továbbra is várjuk a jószándékú emberek 
adományait: OTP: 11732071-15540289-10110007 

Köszönettel: Bodor Sándor polgármester 

Negyedik napirendben pályázatok beadásáról döntött a 
testület, míg az utolsó pontban a Községgazdálkodási 
Kft. javadalmazási szabályzatát tárgyalta. 

Nagyboldogasszony plébánia 
Csak egyszerűen 

A farsang időszakában számtalanszor tapasztalja 
az ember, és ki is mondja: ennek aztán van humora. 
Ennek kapcsán jutott az eszembe Gilles Jeanguenin: 
A Vatikán humora című könyve, melyet a 
közelmúltban olvastam. Az egyháztörténelemben 
több pápai humorról számol be az író, aki 
megcáfolta az ismert mondást, hogy „Olyan 
komoly, mint egy pápa." A 126 oldalas kis könyv 
egy anekdotaválogatás IX. Leó pápától egészen 
napjainkig, vagyis Ferenc pápáig. Ki lehet érezni 
belőle, hogy az apostoli palota hangulatos ann<;ik 
ellenére, hogy sokan komolynak mondják. Részb~n 
igaz is, mert a titoktartás kötelezi a papságot, de 
beszélni, beszélgetni, viccelődni is lehet olyan 
helyen, ahol az illik, de nem a misén, nem az 
oltárnál. 

Szent Péter utódai, Jézus Krisztus földi helytartói 
személyiségük által eredeti és megnyerő külsőt 

adtak: művészek, tudósok, jámborok, kulturáltak, 
faragatlanok, békülékenyek vagy mogorvák, a 
maguk módján hozzájárultak ahhoz, hogy a 
történelem egy oldalát megírják és az egyház emberi 
arcát formálják. 

Így mutatkozik meg Ferenc pápa humora is, aki 
vidáman és mindig nevetésre készen alkalmazkodik 
hallgatóságához, és kerüli a túlságosan kuriális 
nyelvezetet. Az umbriai fiatalokhoz intézett 
beszédében a „ mamahotellel " viccelődött: 

- Hányszor hallom édesanyáktól: „ Atya, van egy 
harmincéves fiam, és nem akar megházasodni, nem 
tudom, mit tegyek. Van egy szép menyasszonya, de 
nem határozzák el magukat. " Ezt válaszoltam neki: 
„Asszonyom, ne vasalja ki az ingjeit, és megváltozik 
a helyzet! " 

Igen, van benne humor, de mély igazság is rejtőzik 
a szavak mögött. Ezért mi is legyünk a farsangi 
időben keresztényekként vidámak, derűsek és 
jókedvűek, hogy mind testben, mind lélekben 
fel üdülj ünk. 

Egyházi ünnepeink Február szent havában: 
Február 2. - Urunk bemutatása (Gyertyaszentelő 

Boldogasszony) 
Február 3. - Szent Balázs püspök és vértanú (Balázs
áldás) 
Február 14. - Szent Cirill szerzetes és Szent Metód 
püspök, Európa társvédőszentjei 

Február 22. - Szent Péter apostol székfoglalása 
Február 24. - Szent Mátyás apostol 

Dr. Juhos Imre plébános 

•. 



Suliújság 
Január második hete jól indult az iskolában. Évek óta 
először esett a hó, ami szerencsére meg is maradt 
majdnem egy hétig. Az iskola padlásáról előkerültek a 
közös szánkók, a gyerekek legnagyobb örömére. A 
focipálya szánkópályává alakult át, a testnevelés 
órákat pedig az udvaron és a parkban tartották. Igaz, 
hogy hét végére már csak kevés, letaposott hó maradt, 
de a diákokat ez sem zavarta. Rendületlenül 
szánkóztak, csúszkáltak szünetekben éis délután, 
kicsik és nagyon egyaránt. Öröm volt nézni a közös 
mókát! 

A harmadikosok uszodában voltak e~yik nap, mert 
kigyűlt az osztályban a l 0 dicséret. Erdemes rendet 
tartani a környezetünkben, csendben - felszerelést 
kikészítve - várni a tanító nénit, bekiabálás nélkül, 
türelmesen jelentkezni, jót tenni az osztálytársakkal, 
ezekért jár dicséret. Minden kisdiák remekül érezte 
magát ezen a különleges napon. 

2022. január 15-én a Faluház ablakfestő programot 
szervezett az érdeklődők számára. 
Én és pár barátom érdekesnek találtuk az ötletet, így 
szombat délelőtt mi is ott voltunk, hogy színesebbé 
tegyük az ablakokat. Az üvegekre felkerült egy 
Virágos Fülöpjakab ihlette, F.J. monogram, tank, 
művészi rajzfilmfigurák és rengeteg színes állat. 
Köszönjük a lehetőséget! (Nagyon szívesen 
„huligánkodunk" még.) 

Horváth Bíborka 7. osztály 

Óvodai hírek 

A téli lezárás után január 3-án újra gyerekzsivaj töltötte 
be az óvoda helyiségeit. A karácsonyra kapott 
játékokkal ismét szívesen játszottak a gyerekek. Azt 
hittük, hogy a szünet utáni viszonylagos magasabb 
létszám hosszabb ideig megmarad, de sajnos újra 
elkezdődtek a megbetegedések, a hiányzások. Már nem 
is lehet követni, kit, milyen vírus győz le, annyi fajtája 
jelentkezik. 
Január 11-én délelőtt buszra ültünk és elmentünk 
Kecskemétre a Ciróka Bábszínházba. Az előadás címe 
„A talált tárgyak osztálya" volt. Az előadás színvonala 
méltó volt a bábszínház hírnevéhez. 
Január 18-án délután néhány érdeklődő szülővel és az 
SZK-vezetövel összeültünk egy kis eszmecserére, majd 
arról döntöttünk, hogy milyen udvari játékokkal 
szeretnénk bővíteni a meglévőket. Sikerült 
konszenzusra jutnunk, és talán tavaszra már meg is 
érkeznek ezek a játékok, mindenki örömére. v 
Immár el is telt egy hónap az évből! Annak ellenére, 
hogy sok a hiányzó gyermek, az óvodai élet rendre 
folyik a maga medrében. Barkácsolunk, festegetünk, 
vágunk, ragasztunk, közben énekeket, verseket 
tanulunk, meséket hallgatunk. Igyekszünk gyermekeink 
napját színesebbé, érdekesebbé tenni, hogy 
valamennyien jól érezzék magukat nálunk. A szülök 
beadták azoknak a gyermekeknek a kérvényét az 
Oktatási Hivatalhoz, akiket szerettek volna még egy 
évig óvodában tartani. A határozatok alapján, 
valamennyi kérvénynek helyt adtak, így maradhatnak 
óvodában ezek a gyermekek. A döntés kimenetele a 
szülök és az óvónők, valamint a fejlesztő pedagógusok 
megelégedésére szolgál. 

Nagy Erika óvodavezető 

sztcHENYI ' 
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Egyebek 

Lezsák Sándor országgyűlési képviselő fogadóórát 
tartott Fülöpjakabon. Részlet az. ezzel kapcsolatos 
naplóbejegyzéséből: 

„Napló/l 500: Fülöpjakab, polgármesteri hivatal, 
képviselői fogadóóra. Tizenhat helybéli és környékbéli 
keresett föl gondjaival, panaszaival, javaslataival. 
Kaptam jókívánságokat is." 

Egy közösségi médiában közzétett posztra érkezett 
kommentek hatására, és külön lakossági kérésre bejárást 
tartottunk Fülöpjakab-Jakabszállás határán lévő 

kereszteződésben február 6-án szombat reggel helyi 
lakosokkal. Sárbogárdi Tibor és Agárdi Sándor kérésére 
átbeszéltük, hogy megoldható-e zártláncú 
kamerarendszer telepítése az ommozus helyre. 
Elmondtam a lehetőségeket és a körülbelüli költségeket. 
Abban maradtunk, hogy árajánlatot fogok kérni egy 
négykamerás-rögzítős rendszerre. Agárdi Sanyi ígéretet 
tett, hogy amennyiben sikerül forrást találni a 
fejlesztésre, akkor ő biztosít áramot és védett helyet is a 
rögzítőnek, sőt megengedi, hogy a kameratartó oszlopot 
az ingatlanján belül telepíthessük le. Sárbogárdi Tibi 
anyagi támogatásról biztosított. Köszönöm, hogy 
felhívták a figyelmemet a problémára, és azt is, hogy 
ennyire konstruktívan állnak hozzá! 

Viszont ez az eset adott egy ötletet. Szeretnék 
fogadóórákat tartani a település külterületein 
("hegyeiben"), amint kitavaszodik, és ehhez keresnék 
helyszíneket, olyan ingatlanokat, ahol szívesen látnak 
egy-két órára, hogy a környékben lakók megoszthassák 
velem problémáikat, vagy kérdést tegyenek fel. Agárdi 

Sanyi már felajánlotta, hogy az udvari pavilonjuk erre 
pont alkalmas lehet. Az időpontokról és a helyszínekről 
a Hírvivőben fogok majd tájékoztatást adni. 

Köszönettel: Bodor Sándor 

Önkormányzatunk főállású 
zöldterület-kezelő munkatársat keres 
2022. március 1-i munkakezdéssel. 

Jelentkezés önéletraJzzal. 
lnfo: +36205593003 

SZÉCHENYI ' 
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Megliívó! 

:farsangi mu(atságra liívunk mínáenkít 2022. 

fe6ruár 26-án. .Jl yrogram a fentí y(akáton 
Cátfiató . 

..'Az éyü(et avatását retrodiszkóva( 
koronázzuk meg, me(y este 19 órakor kezdlJdik. 

egy fie(yí 'DJ vezény(etével 13e(éyéskor 
támogatói jegy vásáro(fiató, a 6u(í foCyamán 
6üfé üzemel 'Be(éyés {eliető(eg je(mez6en! .Jl 
(egjo66 je(mezeket az est foCyamán áíjazzuk! 
Gyertek, űzzük e{ a tekt, a 9onáot, a Covúíót! 
Csak. a 6üfé6en (esz vírus: 'Egri 'Bík.avírus @ 

.. 


